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 چرا نشس��ت هم انديشي خانواده سيندژ را برگزار كرديد وقتي كيفيت پروفيل 
توليد شما مورد تأييد است و از سوي بازار با اقبال خوبي مواجه شده است؟

يكي از اهداف سيندژ ارتقاي كيفيت در و پنجره توليدشده با پروفيل يو پي وي سي 
با نش��ان تجاري سيندژ است چرا كه كيفيت پروفيل سيندژ مورد تأييد همه اعم 
از مركز تحقيقات راه و شهرس��ازي، ش��ركت هاي س��اختماني و سازندگان در و 
 پنجره است اما مشكل اصلي وقتي پديدار مي شود كه در فرايند مونتاژ يا ساخت 
و همچني��ن نص��ب در و پنجره، الزامات فني و مهندس��ي كمتر مورد توجه قرار 
مي گيرد. اعتقاد مجموعه مديريتي سيندژ بر اين است كه در هر تجارت و كسب 
و كاري اگر واقع بينانه، صادقانه و شفاف نقطه نظرات بيان شود، حتما به نتيجه 
مطلوب خواهد انجاميد و هرگز منافع و مصالح و اهداف بلندمدت خود را قرباني 
اهداف كوتاه مدت و زودگذر نخواهيم كرد. ما در هم انديشي خانواده بزرگ سيندژ 
به دنبال اين بوديم كه به نمايندگان خود در مقام يك همكار هميشگي و همراه 
اع��ام كنيم كه رمز موفقي��ت و راز بقا در تجارت و رقابت، رعايت اصول فني و 
مهندس��ي توليد و نصب در و پنجره و تاش براي ارتقاي هرچه بيش��تر كيفيت 
اس��ت، در غير اين صورت بايد منتظر شكس��ت بود. اين تجربه شيرين و بزرگي 
ب��راي س��يندژ بود كه همه دور هم بنش��ينيم و با همفك��ري يكديگر براي رفع 

مشكات و تهديدها و چالش هاي چاره انديشي كنيم.
 پيش بيني شما از مباحث احتمالي كه در اين هم انديشي قرار بود، بيان شود تا 

چه ميزان با آنچه اتفاق افتاد، يكسان بود؟
در اين نشست انتظار اوليه ما اين بود كه نمايندگان سيندژ بيشتر به سمت انتقاد 
از نوسان قيمت محصولات بروند اما خيلي براي ما جاي شگفتي داشت وقتي كه 
ديديم كمترين انتقادها از نوس��ان در فهرست قيمت ها به واسطه تغيير در هزينه 
تمام شده محصولات صورت گرفت و عمده بحث ها بر سر كيفيت توليد بود كه 
نش��ان مي دهد در اين وضعيت دش��وار اقتصادي و نابسامان شدن فضاي كسب 
و كار، اعضاي خانواده س��يندژ دغدغه اصلي ش��ان كيفيت است نه قيمت. از اين 
منظر رويكرد مديريت س��يندژ اين است كه براي ارتقاي كيفيت به سياست هاي 
دس��توري و آمرانه تكيه نداشته باشد و به همين خاطر از نمايندگان خود دعوت 
كرديم تا در اين هم انديش��ي ش��ركت كنند، تبادل نظ��ر و انتقال تجربه صورت 
گيرد و در قالب كارگروه هاي تخصصي به صورت برنامه ريزي ش��ده و مس��تمر 
نسبت به رفع دغدغه هاي فني و كيفي همكاران خود اقدام كنيم تا مصرف كننده 
نهايي هيچ نگراني نداش��ته باشد و با خيال راحت دست به انتخاب بزند. البته ما 
در ش��ركت سيندژ خيلي مصمم بوديم و تاش كرديم تا موضوع مهم و كليدي 

ارتقاي كيفيت توليد و نصب در و پنجره را در قالب نهاد صنفي خود يعني انجمن 
صنايع توليدكننده پروفيل يو پي وي س��ي به پيش ببريم كه متأس��فانه بايد گفت 
اراده اي ب��راي پيگيري و عملياتي كردن اين مهم وجود ندارد و كمترين تعاملي 
بين دوس��تان وجود ندارد و بيشتر دوستان درگير مسايل معطوف به نمايشگاه و 

... شده اند.
 آيا برگزاري اين هم انديش��ي در برنامه ريزي بلند مدت سيندژ قرار داشت يا 

ناگهان به فكر افتاديد كه دست به برگزاري آن بزنيد؟
ببينيد! ش��ايد عمر حضور واقعي و جدي سيندژ در بازار در و پنجره يو پي وي سي 
به حدود سه سال برسد اما هدف ما اين بوده و هست كه نسبت به بازخوردهاي 
حضور خود در بازار حس��اس باش��يم و حدود يك س��ال بود كه دنبال برگزاري 
نخستين نشس��ت هم انديش��ي خانواده بزرگ س��يندژ بوديم. ابتدا فعاليت هاي 
بازاريابي را كليد زديم و در فاز دوم با حضور در مجامع مختلف و س��ازمان هاي 
مس��وول به معرفي محصولات و توانمندي هاي خود روي آورديم و در فازس��وم 
نگهداشت مشتريان و حمايت و خدمات واقعي از نمايندگان را هدف قرار داديم. 
انگي��زه اصلي م��ا از برگزاري اين هم انديش��ي اين بود كه رس��ما اعام كنيم 
نمايندگان و مش��تريان سيندژ، س��رمايه هاي اصلي و واقعي ما هستند و ادعايي 
بيش از اين نداش��ته و نداريم كه در عمل ثابت كنيم هميش��ه و همواره با آنها 
هس��تيم و تنهايش��ان نمي گذاريم. بديهي اس��ت كه اگر س��رمايه هاي معنوي و 
واقعي خويش را جدي نگيريم و خدمات لازم و شايس��ته به آنها ارائه نكنيم، با 

دشواري هاي زيادي مواجه مي شويم و زيان خواهيم ديد.
 از انتقادهاي تند و نظرات مخالف با نظر مديريت واهمه نداشتيد؟

بگذاري��د صادقان��ه و صريح اعام كنم كه اصا از انتقاد ش��نيدن و بيان نظرات 
ديگران واهمه نداشته و ندارم و تمام تاش همكاران ما اين است كه انتقادها را 
بش��نويم و اش��كالات و خطاهاي احتمالي را برطرف كنيم و اصا قصد سرپوش 
گذاش��تن روي معايب و نقايص احتمالي را نداريم. خود ش��ما هم در اين نشست 
هم انديش��ي آزادانه حاضر و ناظر بوديد و ديديد كه هدف برگزاري يك نشس��ت 
ب��ا تعارف و تمجيد نبود و خيلي راحت تريبون در اختيار نمايندگان س��يندژ قرار 
گرفت تا بدون پرده و صريح انتقادها و مطالباتشان را بيان كنند. بديهي است كه 
هركس از زاويه نگاه خودش به مسايل نگاه مي كند و اين وظيفه مديريت سيندژ 
اس��ت كه دقيق به انتقادها گوش دهد و پاس��خگو باشد. پاسخگو بودن مديريت 
سيندژ باعث شده تا بسياري از مشكات و انتقادها در نتيجه تعامل و تبادل نظر 

با نمايندگان و كارشناسان شركت به راحتي برطرف شود.
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نمايندگان؛سرمايه هاي واقعي سيند ژ هستند

اشاره: برگزاري نشست هم انديشي خانواده بزرگ سيندژ در برج ميلاد تهران بهانه اي شد تا در صبح يك روز باراني و دل انگيز به سراغ مهندس 
حس�ن تاجيك مديرعامل موفق و خوش صحبت ش�ركت زرين بنا پارسيان )سيندژ( برويم و بپرسيم حالا كه اين نشست برگزار شده چه برنامه اي 
براي تحقق برنامه ها و وعده ها دارد و آيا اين هم انديشي ها و همايش ها ادامه خواهد يافت؟ نتيجه دو ساعت گفتگوي بي پرده و انتقادي با مهندس 
تاجي�ك را در چكي�ده اي�ن مصاحبه مي خوانيد با اين توضيح كه، بايد گفت ايش�ان ب�ه راحتي انتقادها را با روي باز پذيرا بودند و قصدش�ان توجيه 
نبود. وقتي از مديرعامل س�يندژ پرس�يدم چه نيازي بود كه نمايندگان خويش را از سراس�ر كش�ور دعوت كنيد تا به جاي تعارف و تمجيد، انتقادها 
را گاه تند و گاه جدي تحمل كنيد؟ خنديد و پاس�خ داد: آمده بوديم كه انتقاد بش�نويم چرا كه نمايندگان و مش�تريان س�يندژ در سراسر اين ميهن، 
س�رمايه هاي اصلي و واقعي ما هس�تند و ما همه عضو يك خانواده ايم نه رقيب يكديگر. اين گفتگو فرصت خوبي اس�ت براي نمايندگان س�يندژ كه 
مش�اركت اقتصادي و مس�ئوليت اجتماعي خود در مقابل خانواده خويش را جدي بگيرند و در عبور از ناهمواري ها و تنگناها به س�لامت عبور كنند. 

گفتگوي اختصاصي خبرنگار پنجره ايرانيان با مهندس تاجيك را بخوانيد:
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اكنون كه با هم گفتگو مي كنيم حدود يك هفته از هم انديش��ي خانواده بزرگ 
سيندژ مي گذرد، به چه نتيجه اي رسيديد و قرار است چه اتفاقي بيافتند؟

 بس��ياري از بحث هاي مطرح ش��ده در اين نشس��ت را از قبل در نتيجه رصد 
بازخوردها و تعامات جداگانه با نمايندگان احصا كرده بوديم اما هدف شخصي ام 
اين بود كه اين بحث ها در يك نشست با حضور اكثريت اعضاي خانواده سيندژ 
مط��رح ش��ود. الان هم يكي از همكاران را به طور مش��خص مام��ور كرده ام تا 
عملياتي ش��دن كارگروه هاي تخصصي را پيگيري كن��د. اعتقاد دارم نتيجه اين 
كارگروه ها هرچه باش��د به س��بب مش��اركت همگاني و درون خانواده اي سيندژ 
به نفع همه اس��ت و اين يك بازي برد – برد اس��ت. در همين نشست برخي از 
مس��وولان مسكن و شهرسازي حضور داشتند، مديران عامل برخي شركت هاي 
بزرگ صنعتي و مس��وولان دولتي هم دعوت ش��ده بودند تا در كنار نمايندگان 
سيندژ اين بحث ها مطرح شود بلكه بتوانيم تمام ايده ها و فكرها را در كنار خود 

داشته باشيم.
 اش��اره كرديد با تش��كيل كارگروه هاي تخصصي و عملياتي كردن آنها يك 
بازي برد – برد بين س��يندژ و نمايندگان اش ش��كل خواهد گرفت. آيا اين هم 
انديشي ها و همايش ها در آينده تكرار خواهد شد و در يك سال آينده چه تحولي 

در خانواده بزرگ سيندژ رخ خواهد داد؟
رك و پوس��ت كنده بگويم كه ما يك سيس��تم دولتي نيس��تيم كه قصد نمايش 
دادن داش��ته باش��يم و بخواهيم كارگروه تش��كيل دهيم و جلس��ه بگذاريم و به 
كل��ي گوي��ي اكتفا كنيم. خيلي واق��ع بينانه مي دانيم كه اگ��ر وعده اي مي دهيم 
ي��ا برنامه اي را به عنوان هدف اعام مي كنيم بايد پاي حرف خويش بايس��تيم 
وگرنه زيان خواهيم ديد و اعتماد سرمايه هاي خود را از دست خواهيم داد. بنيان 
تعامل و فعاليت در س��يندژ بر اعتماد گذاشته شده و خيلي شفاف همه مسايل را 

با نمايندگان خود در ميان مي گذاريم.
 به طور مشخص بفرماييد چه رخداد تازه اي قرار است در يك سال آينده رقم 
زده شود. اين سوالي است كه اكثريت قريب به اتفاق نمايندگان سيندژ در صدد 

يافتن پاسخي براي آن هستند؟
اولا كارگروه ها مش��خص ش��ده اند، اعضاي هركارگروه تعيين شده اند و در حال 
مكاتبه با تك تك آنها هستيم و قرار است در اولين گام دوره هاي فني و آموزشي 
در محل كارخانه براي نمايندگان برگزار شود و از سوي ديگر قرار شده تا اعضاي 
كارگروه تامين و لجس��تيك ماهانه در دفتر مركزي شركت نشست تخصصي و 
اجرايي داشته باشند و گزارش كار تمام كارگروه ها را در اختيار نمايندگان سيندژ 
ق��رار خواهيم داد و چه نمايندگان ما بخواهند يا نخواهند ما اين اهداف را دنبال 
خواهيم كرد و آنها را در مقابل عمل انجام ش��ده قرار مي دهيم و اين هم به نفع 
ماست و هم به نفع نمايندگان ما و اين همدلي و همگرايي براي ما يك فرصت 
و براي نمايندگان يك امتياز محسوب مي شود. هدف اين است كه سطح دانش 
و كيفيت محصولات توليدي يعني در و پنجره هاي يو پي وي سي با پروفيل سيندژ 

به هم نزديك تر و همسو با يكديگر ارتقا يابد.
برخي از نمايندگان ش��ما در حاشيه اين هم انديشي در گفتگو با خبرنگار پنجره 
ايرانيان با اش��اره به تقاضاي رو به افزايش براي پروفيل با نش��ان سيندژ عنوان 
مي كردند كه انتظار دارند تا تحويل پروفيل س��ريع تر و به موقع صورت بگيرد و 
منتظر بودند تا با افزايش ظرفيت توليد و خطوط جديد توليد اين نياز و خواس��ته 
به حق آنها برآورده شود. پاسخ مديرعامل شركت سيندژ به اين تقاضاها و نيازها 

چيست؟
ابت��دا خواس��تم زمان دقيقي را اع��ام نكنم چرا كه قبا ما اي��ن زمان بندي را 
رس��ما اعام كرديم اما بانك عامل در انجام تعهداتش كوتاهي كرد و به مشكل 
برخورد و اثر خوبي بر فعاليت ها و اهداف س��يندژ نگذاش��ت و در نهايت با صرف 
هزين��ه بس��يار بانك عامل را كنار گذاش��تيم و به رغم تنگناي نقدينگي س��عي 
كرديم اهداف و برنامه هاي توس��عه اي را بر پايه منابع بودجه اي داخلي خودمان 
تنظيم كنيم و به پيش ببريم. اما چون ش��ما خيلي صريح سوال مي كنيد و اصرار 
مي ورزيد، اعام مي كنم تاش ما اين اس��ت كه ظرف يك سال آينده، ظرفيت 

توليد خود را افزايش دهيم و تمام تاش ما اين است كه وقتي به نتيجه مطلوب 
رسيديم رسما جزييات خبر را در اختيار شما قرار خواهيم داد چرا كه يك بار براي 
هميشه مصمم شده ايم دندان حمايت شدن از سياست هاي حمايتي دستگاه هاي 
دولتي و بانكي را بكش��يم و روي پاي خود بايس��تيم. واقعيت اين است كه تكيه 
كردن بر حمايت هاي دولتي و بانكي در اين شرايط باعث مي شود تا برنامه ريزي 
شركت دچار اختال شود و بقاي سيندژ در ميدان رقابت با دست اندازهاي برون 

سازماني مواجه گردد.
 آقاي مهندس بدون پرده مي پرس��م كه بس��ياري از س��ازندگان در و پنجره 
يو پي وي سي كشور از نوع نگاه و رويكرد شركت هاي توليدكننده يا عرضه كننده 
در و پنج��ره انتقاد دارند كه چرا مديران اي��ن مجموعه ها همواره نگاه از بالا به 
پايي��ن دارند در حالي كه اين توليدكنندگان در و پنجره هس��تند كه در خط اول 
رقابت حضور دارند و تاش مي كنند. زوايه ديد شما به اين انتقادها چيست البته 
تاكيد مي كنم كه نشس��ت هم انديشي خانواده بزرگ سيندژ به وضوح نشان داد، 
نگاه بالا به پايين حاكم نيس��ت. تمام تاش مديريت، مهندس��ان و همكاران ما 
در ش��ركت س��يندژ اين بوده و هست كه اصا نمايندگان اين احساس را نداشته 
باش��ند كه نگاه از بالا به پايين بر رفتار اقتصادي و تجاري حاكم اس��ت و حتي 
قايل به رابطه پدر و فرزندي هم نيس��تيم ما هم��ه عضو يك خانواده ايم با يك 
هدف مشترك با مشكات مشترك و با حفظ اصل رقابت. به همين خاطر تأكيد 
مي كنيم كه هدف ش��كل گيري و دوام و موفقيت خانواده بزرگ س��يندژ است و 
نه چيز ديگر.در همين هم انديش��ي اخير هم دنبال اين بودم كه دوستان خودم را 
در خط مقدم توليد و رقابت از نزديك ببينم. اما نكته مهم اين است كه دوستان 
و همكاران ما اين مس��اله را در نظر بگيرند كه در يك فعاليت تجاري احس��اس 
كنند كه يك تيم هستند كه نتيجه برد براي همه است. در اين هم انديشي فقط 
نيمي از نمايندگان توانس��تند حاضر ش��وند و س��عي داريم همه را در هم انديشي 
آينده دورهم جمع كنيم. ما حساب كرده ايم كه اشتغال ايجاد شده توسط خانواده 
بزرگ س��يندژ در سراسر كش��ور حدود 2500 شغل مي ش��ود يعني يك خانواده 
2500 نف��ري. وقتي اين خانواده در جريان مس��ايل خانواده باش��د بهتر مي تواند 

تصميم بگيرد و بر مشكات فايق آيد.
 گوي��ا ب��ا مدير بازرگاني يكي از مجتمع هاي پتروش��يمي بر س��ر م��واد اوليه 

مشكاتي داشته ايد. توضيح مي دهيد موضوع از چه قرار است.
مدي��ر بازرگاني يكي از مجتمع هاي پتروش��يمي- پتروش��يمي غدير- بر خاف 
انتظارها و برنامه ها در تحويل پي وي س��ي مش��كاتي ايجاد كرده كه مصمم 
هس��تم او را از مس��ووليت اش بردارم. وقتي اين مجتمع مي خواس��ت راه اندازي 
ش��ود بارها و بارها از ما خواستند كمك ش��ان كنيم و ما هم خط توليدمان را در 
اختيارش��ان قرار داديم تا راه افتاد و تمام تس��ت هاي فني را ما انجام داديم تا به 
بازار وارد ش��ود. حالا آقايان طاقچه بالا مي گذارند و جواب توليدكنندگان داخلي 
يو پي وي سي را نمي دهند. خيلي جاي تأسف دارد كه اين گونه توليدكننده داخلي 
را در مضيق��ه ق��رار مي دهند و مش��تريان اصلي خ��ود را در تنگناهاي خود رها 
مي كنند و به خام فروش��ي روي آورده اند. اين نتيجه تلخ نگاه از بالا نگاه كردن 
اس��ت. به همين دليل اس��ت كه برخي از نمايندگان خود هماهنگ كرده ايم و بر 
قيمت قبلي پايبند هس��تيم و با اينكه داريم زيان ناشي از تغيير قيمت را متحمل 
مي ش��ويم ، اين ها را جزو هزين��ه بازاريابي مي دانيم. به همين خاطر جناب آقاي 
دكتر خطيب در هم انديش��ي خانواده بزرگ س��يندژ اعام كردند نمايندگان قبل 
از پذيرش و انعقاد هر قرارداد بزرگ و طولاني مدت بهتر اس��ت با دفتر مركزي 

هماهنگ باشند تا در اجرا به مشكل برخورد نكنند.
 سخن آخر با نمايندگان سيندژ در سراسر كشور؟

سيندژ هرگز سرمايه هايش را تنها نمي گذارد و در كنار آنها تا آخرين توان خواهد 
ماند. آنها بهتراس��ت با هماهنگي و برنامه ري��زي دقيق به فعاليت خويش ادامه 
دهند كه س��يندژ با آنهاس��ت تا آرامش در فعاليت توليدي و تجاري خويش را به 

واقع احساس كنند.


